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Protokół Nr XXXII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 12:00 otworzył 

XXXII/13 sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki, Radny Rady 

Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski, Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, 

Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi 

Szkół w Łobżenicy Maria Klóska, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy 

Łobżenica Gabriela Reszkowska, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy Bronisława Mazurek, sołtysi, mieszkańcy Gminy Łobżenica oraz przedstawiciele 

prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXXI/13 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 

29 maja 2013 r.  

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad XXXII 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy termin sesji 
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absolutoryjnej jest ustalany przynajmniej dwa tygodnie naprzód. W międzyczasie zostało 

przedłożonych Radzie Miejskiej kilka projektów uchwał. 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 10 następujących pozycji: 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Łobżenica, 

- podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok, 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

- podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał 

pod głosowanie porządek obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz  

z przedstawionymi zmianami. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  

oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami  

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z wykonania budżetu 

Gminy Łobżenica za 2012 rok: 

a)    Rozpatrzenie sprawozdania finansowego z  wykonania budżetu za 2012 rok. 

b)  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonaniu 

budżetu za 2012 

c)    Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d)    Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy za 

okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 roku: 
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a) Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Łobżenica w 2012 

roku 

b) Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu za 2012 rok oraz wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

c) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z wykonania 

budżetu za 2012 rok 

d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wymagań dotyczących podmiotów ubiegających się         

o zezwolenie na opróżnianie zbiorników na nieczystości i transportu. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia górnych opłat za usługi opróżniania 

zbiorników na nieczystości   ciekłe i ich transportu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Gminie Piła na koszty utrzymania 

izby wytrzeźwień. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Łobżenica. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

16. Informacja o przygotowaniu gminnych obiektów do organizacji letniego wypoczynku 

i rekreacji. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne wnioski i głosy. 

19. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 29 maja 2013 r. do 28 czerwca  

2013 r., które stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 

Poinformował, że odbył spotkanie z dyrektorem Oddziału Agencji Nieruchomości Rolnych  

w Pile panem Sławomirem Gawełkiem dotyczące przekazania działek w Dębnie pod 

działalność społeczną: plac zabaw, grzybek. Pan dyrektor przystąpi do wykonania 

odpowiedniej dokumentacji. Warunkiem będzie również przejęcie przez Gminę niektórych 

dróg pozostających w zasobach Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Pan Eugeniusz Cerlak powiedział, że w turnieju gmin powiatu pilskiego drużyna z naszej 

jednostki samorządu terytorialnego zajęła czwarte miejsce. W dniu 19 czerwca br. miało 

miejsce pożegnanie komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Pile starszego brygadiera 

Ryszarda Urbańskiego. Zastąpił go młodszy brygadier Rafał Mrowiński. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że odbyło się również Walne Zgromadzenie Związku Gmin 

Krajny. Wiceprzewodniczącym tego organu został wybrany pan Edward Starszak.  

Kontynuując swoją wypowiedź pan Eugeniusz Cerlak poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym został wybrany operator do wywozu śmieci zgodnie z ustawą o odpadach. 

Przetarg wygrał Miejski Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Złotowie,  

a podwykonawcami zostali: Zakład Gospodarki Komunalnej Lipka oraz Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Powiedział, że ceny za gospodarowanie 

odpadami nie powinny się znacząco różnić od stawek pierwotnie zadeklarowanych. W 

niektórych miejscowościach zostały już umieszczone kosze do segregowanych odpadów. Są 

już ustalone harmonogramy odbioru śmieci. 

Pan Eugeniusz Cerlak poinformował, że został ogłoszony konkurs na stanowisko Obsługi 

Rady Miejskiej. Ponadto w miesiącu lipcu zostanie ogłoszony konkurs na stanowisko 

Dyrektora Ośrodka Obsługi Szkół w związku z przejściem na emeryturę pani Marii Klóski. 

Następnie oznajmił, że w dniu 6 czerwca br. został podpisany protokół z rokowań w sprawie 

określenia warunków dokonania darowizny na rzecz Gminy Łobżenica nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej na Placu Zwycięstwa w Łobżenicy  

i oznaczonej jako działka nr 431/2. Powyższa nieruchomość ma być darowana na cel 

publiczny. Wartość rynkowa przedmiotu darowizny wynosi 213 594,00 zł. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że dokonano wyceny sześciu lokali mieszkalnych 

położonych w Łobżenicy przy ul. Złotowskiej 23B.  

Na dzień 5 lipca br. został ogłoszony drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż: 
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- nieruchomości niezabudowanej położonej w miejscowości Dźwierszno Wielkie, oznaczonej 

w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 23/2 o powierzchni 0,2120 ha – cena 

wywoławcza wynosi 45 000,00 zł, a wadium 9 000,00 zł, 

- nieruchomości zabudowanej w Dźwiersznie Małym położonej na działce nr 317/1  

o powierzchni 0,2686 ha – cena wywoławcza wynosi 50 000,00 zł, a wadium 10 000,00 zł. 

Na dzień 5 lipca br. został również ogłoszony pierwszy przetarg ustny nieograniczony na 

sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 położonego w Łobżenicy przy ul. Mickiewicza 10  

o powierzchni 25,80 m2. Cena tego lokalu wynosi 35 000,00 zł. 

Kończąc swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w dniu 19 lipca br. 

odbędzie się drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż czterech lokali użytkowych  

w budynku dawnego internatu przy ul. Złotowskiej 31 w Łobżenicy. Ceny wywoławcze 

poszczególnych mieszkań są następujące: 47 000,00 zł, 95 000,00 zł, 60 000,00 zł  

i 48 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w ramach wolnych głosów i wniosków Prezes Zarządu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. pan Kazimierz Wasiak 

przedstawi informacje dotyczące odbioru odpadów komunalnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są uwagi do przedstawionego 

sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej.   

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos.  
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Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Poinformował, że trwa łatanie ubytków występujących w drogach powiatowych na terenie 

Gminy Łobżenica. Stwierdził, że stan dróg powoduje konieczność prowadzenia prac 

remontowych przez cały rok. Ciągle powstają nowe dziury. Ważną kwestią jest sprawa 

odnawiania znaków poziomych i pionowych. Na terenie Gminy została położona nowa 

nawierzchnia asfaltowa na odcinku 1,5 km. Nie została jeszcze wykonana nakładka asfaltowa 

w kierunku Liszkowa.  

Powiedział, że Powiat Pilski zdecydował się położyć dodatkowe 150 m asfaltu od nowej 

nakładki w Wiktorówku do Górki Klasztornej. Ponadto na terenie Gminy zostaną wykonane 

dwie „powierzchniówki”. Powyższa inwestycja powinna być zrealizowana w miesiącu lipcu 

br.  

Następnie pan Stefan Piechocki poinformował, że uczestniczył w spotkaniu na terenie 

jednego z sołectw w sprawie odwodnienia na łuku drogi. Zapadły tam pewne ustalenia i 

zostaną one dotrzymane. Dodał, że wróci jeszcze do tego tematu. 

Powiedział, że Zarząd Powiatu w Pile uzyskał absolutorium. Oznajmił również, że należy 

podjąć rozmowy z Burmistrzem Łobżenicy odnośnie wyjścia z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Tadeusza Kościuszki w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził że działania Powiatu Pilskiego w zakresie poprawy stanu jakości dróg 

powiatowych w Gminie Łobżenica są widoczne i doceniane. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Poinformował, że w nocy z 23 na 24 czerwca br. uszkodzono oraz częściowo skradziono 

znaki na drodze powiatowej w kierunku Witrogoszczy-Osada. Wnioskował do pana Stefana 

Piechockiego o ich naprawę oraz uzupełnienie powstałych ubytków. 

 

Sołtys Dźwierszna Małego Andrzej Borowy 

Powiedział, że minęły trzy miesiące od spotkania w sprawie odwodnienia zakrętu. Wyraził 

nadzieję, że działania w powyższym zakresie zostaną podjęte do końca br. Zdaniem sołtysa 

Gmina Łobżenica jest w pewnym stopniu niewłaściwie traktowana przez Urząd 

Marszałkowski. Drogi w południowej części województwa wielkopolskiego są w lepszym 

stanie niż w powiecie pilskim czy złotowskim. Podał przykład drogi z Obornik do Szamotuł. 

Stwierdził, że w Gminie Łobżenica „łata goni łatę”. 
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Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile Stefan Piechocki 

Powiedział, że Powiat apeluje o poprawę stanu dróg wojewódzkich oraz porusza ten temat na 

różnego rodzaju spotkaniach. Powstają wieloletnie plany działań dla całego województwa i są 

tam uwzględniane różne inwestycje. W rozmów z panem Marszałkiem wynika, że nie jest tak 

tragicznie jak uważa sołtys Dźwierszna Małego. Trwają inwestycje na drodze wojewódzkiej  

z Piły do Złotowa. Nie da się od razu zrobić wszystkiego.  

Przypomniał, że na sesji Rady Miejskiej była mowa o pewnych ustaleniach odnośnie 

obwodnicy Łobżenicy i to jest zapisane w odpowiednich dokumentach. Należy pilnować tego 

tematu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że remont drogi wojewódzkiej w Luchowie jest przewidziany na 2015 r. 

 

Sołtys Wiktorówka Franciszek Kapeja 

Podziękował Powiatowi Pilskiemu za wykonanie nowego odcinka asfaltu w Wiktorówku. 

Poprosił o nawiezienie na pobocze kruszywa lub kamienia. 

 

Ad. 6  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił następujący schemat realizacji tego punktu obrad: 

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego z  wykonania budżetu za 2012 rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2012 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu. 

 

Ad. a 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że odbyło się szereg posiedzeń komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

poświęconych analizie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2012 r. oraz analizie 

sprawozdania finansowego. Szczegółowo na ten temat dyskutowali członkowie Komisji 

Rewizyjnej.  

Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk poszczególnych komisji Rady Miejskiej  

w powyższej sprawie. 

 



 8 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Przedstawił sprawozdanie z realizacji wykonania budżetu za 2012 rok o następującej treści: 

W celu przeprowadzenia analizy sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu gminy za 

2012 rok, przyjęcia informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za rok 

2012, analizy sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury oraz analizy informacji o stanie mienia naszej gminy. Komisja budżetu, 

promocji i rozwoju gospodarczego odbyła 2 spotkania.  

Budżet gminy to opracowany, uchwalony i wykonywany w sposób przewidziany prawem 

plan finansowy gminy, obejmujący jej wydatki nieprzekraczające dochodów wraz  

z wpływami zwrotnymi na czas roku kalendarzowego. 

Budżet naszej gminy to podstawowy akt zarządzania gospodarką finansową gminy, a zarazem 

instrument realizacji polityki gminy. 

Dochody budżetowe mają zasadniczy wpływ na bieżącą i przyszłą sytuację finansową gminy. 

Istotny jest więc poziom ich realizacji oraz wzajemne relacje poszczególnych źródeł 

dochodów. 

Z przeprowadzonej analizy wykonania poszczególnych źródeł dochodów wynika, że: 

Dochody ogółem zostały wykonane w kwocie 34 mln zł, co stanowi 96,30% 

- w tym   - dochody bieżące zostały wykonane w 99,08%, 

     - dochody majątkowe w 84,72%, 

     - dotacje celowe przekazane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących  

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami zostały 

wykonane w 98,23%. 

W zakresie realizacji dochodów własnych analizie poddano stopień wykonania 

poszczególnych źródeł dochodów, ponieważ poziom realizacji dochodów własnych  

w zasadniczy sposób kształtuje sytuację i możliwości finansowe naszej gminy. 

Stan zaległości podatkowych oscyluje w granicach 1 mln zł. 

W trakcie roku budżetowego Burmistrz podjął decyzję o zastosowaniu ulg, odroczeń  

i umorzeń. 

Skutki finansowe zastosowanych umorzeń zaległości podatkowych to kwota 77.243,37zł. 

Natomiast rozłożenie terminu płatności oraz rozłożenie na raty to kwota 141.986,47zł. 

W trakcie przeprowadzonej dyskusji członkowie komisji finansowej uzyskali wyjaśnienia, że 

stosowane są zabiegi zarówno w zakresie działań administracyjnych, jak również 
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przeprowadzone są indywidualne rozmowy z podatnikami w celu wyegzekwowania 

zaległości podatkowych. 

W opinii członków komisji finansowej należy konsekwentnie egzekwować spłatę zaległości 

podatkowych aby przede wszystkim nie wzrastały i aby wyegzekwować należne gminne 

środki finansowe. 

Należy stwierdzić, że źródłem zaległości podatkowych szacowanych na kwotę blisko 1 mln zł 

są liczne zobowiązania podatników w podatku od nieruchomości i podatku rolnym. 

W związku z powyższym w opinii członków komisji finansowej, biorąc pod uwagę rosnące 

systematycznie wydatki bieżące należy: 

1) Usztywniać realizację polityki podatkowej i budować poczucie świadomości 

podatników, że wywiązywanie się z tego obowiązku nie może stanowić ostatniego 

zobowiązania w prowadzonej działalności, lecz być jednym z podstawowych 

2) Należy zwrócić również uwagę, że stosowanie przez Burmistrza ulg, odroczeń  

i umorzeń podatku jest dopuszczalne prawem i często zasadne, jednak każdą sytuację 

należy traktować indywidualne i zawsze powinna być szczegółowo rozpoznana. 

Wymiar finansowy zastosowanych przez Burmistrza umorzeń podatku jest znaczący dla 

naszego budżetu, bo to 77.000zł. 

W opinii członków komisji podjęte przez Burmistrza decyzje w wielu przypadkach zapewne 

znajduje uzasadnienie, ale czy we wszystkich? 

Zastosowane przez Burmistrza umorzenia podatków w 2012 roku mają wpływ na realizację 

dochodów własnych, a tendencja zmniejszenia dochodów własnych z punktu widzenia 

kształtowania lokalnej polityki rozwoju należy uznać za zjawisko negatywne. 

Wielkość dochodów własnych oraz ich udział jako najbardziej stabilnych i pozostających  

w swobodnej dyspozycji gminy składników budżetu powinna być możliwie wysoka. 

Ważnym źródłem dochodów naszego lokalnego budżetu są dochody majątkowe, które nie 

zostały wykonane zgodnie z planem. Wykonano je w 84,72%. 

Na taką sytuację wpłynęło: 

- nie zbycie lokali mieszkalnych przy ul. Złotowskiej, 

- nie zbycie budynku po byłym internacie. 

Realizacja dochodów majątkowych to bardzo ważne źródło środków finansowych na zadania 

inwestycyjne gminy. 

W dyskusji nad dochodami gminy dyskutowaliśmy o realizacji dochodów z mienia 

komunalnego z tytułu umów najmu, umów dzierżawy i umów za wieczyste użytkowanie. 

W opinii członków komisji należy zweryfikować w/w umowy i je zaktualizować. 
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Dyskutując o dochodach z mienia komunalnego rozważaliśmy o wykorzystaniu budynku po 

bibliotece, gdzie wydzierżawione pomieszczenia, jak i budynek wydają się być 

niezagospodarowane, wręcz opuszczone. Należy jak najszybciej podjąć decyzję w kwestii 

wykorzystania tego obiektu, aby zapobiec jego dewastacji, co w krótkiej przyszłości może 

stać się kolejnym naszym lokalnym problemem. 

Poddając analizie poziom i strukturę zrealizowanych dochodów należy zwrócić uwagę, że jest 

ona ściśle uzależniona od naszej lokalizacji i bazy ekonomicznej. 

W trakcie dyskusji poddając analizie źródła i wysokość dochodów gminy zwrócono 

szczególną uwagę na wykorzystanie wszystkich możliwości w celu osiągnięcia zamierzonego 

poziomu dochodów z posiadanego gminnego potencjału. 

Działania takie powinny obejmować: 

- planowanie strategiczne tj. prawidłową realizację strategii rozwoju mieszkalnictwa oraz 

wieloletnich programów gospodarowania komunalnym zasobem mieszkaniowym. 

- właściwą politykę czynszową tj. wprowadzenie zróżnicowanych czynszów zapewniających 

odpowiednie wpływy środków na utrzymanie komunalnych zasobów mieszkaniowych przy 

zachowaniu koniecznej ochrony dla bardziej niezamożnych grup naszych mieszkańców 

- podjęcie działań prowadzących do dopasowywania standardów lokali do możliwości 

lokatorów w ramach zasobów komunalnych, chodzi tu o przemyślane podnoszenie standardu 

oraz czynszu i opłat w części najlepszych zasobów, ale z drugiej strony również radykalne 

zwiększenie zasobu tanich mieszkań socjalnych. 

Należy dokonać weryfikacji potencjału podatkowego i przeszacowania opłat za wieczyste 

użytkowanie. 

Dochody naszej gminy to warunek naszego rozwoju i przyszłości. Ważną rolę w ich 

kształtowaniu zajmuje skuteczna promocja naszego miasta i gminy, które w zdecydowany 

sposób może wpłynąć na rozwój gospodarczy. 

Przygotowanie miejsca pod potencjalnych inwestorów i aktywność w ich pozyskiwaniu to 

priorytety, które powinny być dziś najważniejsze. Skutkiem takich działań będzie nie tylko 

powstawanie nowych miejsc pracy, ale ogólny rozwój naszego środowiska. Może uda się  

w ten sposób spowodować ograniczenie odpływu młodych mieszkańców do innych 

środowisk, w których upatrują szanse na aktywne życie zawodowe i rodzinne, a swój pomysł 

na życie zrealizują w Łobżenicy i naszej gminie, na czym wszystkim nam powinno zależeć. 

Rozwój gospodarczy to możliwości pracy dla naszych mieszkańców, a w przyszłości wyższe 

podatki i dochody dla gminy. Mieszkańcy będą więcej zarabiali, a co się z tym wiąże będą 

więcej wydawać. To wielka szansa dla Łobżenicy. Podjęcie zdecydowanych działań w tym 
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zakresie uważamy za konieczne, bo zależy nam na dochodach które warunkują rozwój naszej 

gminy. 

Uchwalony plan wydatków budżetowych na dzień 1 stycznia 2012r. to kwota 33.702 tys. zł 

po zmianach wyniósł na dzień 31.12.2012r. 36.425,304zł. 

Wykonanie wydatków ogółem to 94,41% 

W tym        - wykonanie wydatków bieżących to 96,62% 

        - wykonanie wydatków majątkowych to 89,28% 

Komisja finansowa zwróciła szczególną uwagę w odniesieniu do wydatków bieżących na ich 

procentowe wykonanie w stosunku do ogółu wykonania wydatków co stanowi 71,47%. 

Tak wysoki procent ich wykonania w stosunku do ogółu wydatków musi budzić niepokój  

i powinien skłaniać do analizy, w jaki sposób, czyli jakie należy podjąć decyzje, aby 

ustabilizować sytuację wydatków bieżących w ich relacji z dochodami, które tak trudno 

dzisiaj realizować. 

Generalnie należy stwierdzić, że w roku 2012 zabezpieczono finansowo funkcjonowanie 

gminy w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach zgodnie z klasyfikacją 

budżetową, jednak należy stwierdzić, że bez procesu racjonalizacji wydatków bieżących przy 

spadających dochodach sytuacja bieżącego, płynnego i bezpiecznego zabezpieczenia 

finansowego może stać się trudna do udźwignięcia przez nasz samorząd, a dotyczy przecież 

podstawowych obszarów naszego funkcjonowania takich jak oświata, pomoc społeczna, 

kultura, utrzymanie majątku komunalnego, zapewnienie bezpieczeństwa publicznego  

i utrzymanie porządku, kultura fizyczna, remonty dróg, administracja. 

Racjonalizacja wydatków bieżących to temat poruszany przez radnych od wielu lat  

i formułowany w konkretnych wnioskach skierowanych do Burmistrza. Za priorytetowe 

uważamy poważne potraktowanie naszych sugestii, ponieważ zaniechanie racjonalizacji 

wydatków bieżących może być w krótkiej już przyszłości nie do udźwignięcia przez nasz 

samorząd. 

W opinii członków komisji należy podjąć działania, aby realizacja wydatków bieżących nie 

była oparta na uznaniowości, ale miała charakter wynikający z przeprowadzonej głębokiej 

analizy w oparciu o przyjęte standardy postępowania. 

W roku 2012 zrealizowano wydatki inwestycyjne (majątkowe) na kwotę 10.391,101zł, co 

stanowi 89,28% planu. 

Realizowano następujące zadania inwestycyjne: 

1. Kanalizacja sanitarna Łobżenica, Luchowo, rataje, Szczerbin i Kościerzyn  

5.159 mln zł. 
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2. Kanalizacja deszczowa w Łobżenicy 308 tys. zł. 

3. Budowa wodociągu Dziegciarnia – Józefowo 78 tys. zł. 

4. Zakończenie modernizacji Wieży Ciśnień 167 tys. zł. 

5. Dokumentacja zbiornik wody na Łobzonce 34 tys. zł. 

6. Budowa ścieżki do Trzebonia 754 tys. zł. 

7. Przebudowa ulic w Łobżenicy na osiedlu Słonecznym i 600 lecia kwota 1.751 mln zł. 

8. Chodnik w Topoli (dotacja dla Powiatu) 54,8 tys. zł. 

9. Przebudowa drogi polnej Izdebki – Witrogoszcz 233 tys. zł. 

10. Wykonanie miejsca integracyjnego w Witrogoszczy Kolonii 49 tys. zł. 

11. Zakup samochodu dla WTZ 78 tys. zł. 

12. Dokumentacja na przebudowę stadionu w Łobżenicy 34 tys. zł. 

W roku 2012 spłacono wcześniej zaciągnięte długi na kwotę około 1,5 mln złotych. 

Na spłatę odsetek od zaciągniętych kredytów wydano kwotę 691 tys. zł. 

Zadłużenie na koniec 2012r. wynosi 15,5 mln zł. 

Wykonany budżet zamknął się na koniec roku deficytem 2,36 mln zł. 

Wskaźnik zadłużenia gminy wyniósł na koniec 2012r. 45,72% w stosunku do dochodów. 

Podsumowując analizę sprawozdania z wykonania budżetu naszej gminy za 2012 r. należy 

stwierdzić, że udzielenie absolutorium organowi wykonawczemu jakim jest Burmistrz to nic 

innego jak zgoda na przedłożony Radzie i przeanalizowany przez radnych czyli organ 

stanowiący w gminie aspekt finansowy sprawowania władzy pod względem dysponowania 

środkami finansowymi oraz mieniem gminy. 

Absolutorium jest więc ściśle budżetową instytucją oscylującą między zakładanymi planami, 

a stopniem wykonania budżetu. 

Rolą rady jest sprawdzenie – zweryfikowanie czy to co zaplanowaliśmy w uchwale 

budżetowej na dany rok, Burmistrz zrealizował, jak to zrealizował, a jeżeli nie zrealizował to 

dlaczego. 

Jest też drugi aspekt – ocena pracy Burmistrza w zakresie wykonania budżetu wyrażona  

w absolutorium, jest jednocześnie oceną rzetelności pracy Rady Miejskiej czyli nas radnych. 

Rozumiejąc istotę absolutorium w tym stanowisko w sprawie wykonania budżetu Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, trudno jednak jest nie odnieść się do strony merytorycznej 

realizowanych zadań w 2012 roku. 

Budżet został wykonany, jednak należy sobie zadać pytanie: Czy jest lepiej, czy skutecznie 

rozwiązywane są nasze lokalne problemy? 
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Dysponujemy ważnymi narzędziami, którymi są: strategia dotycząca kierunków rozwoju 

gminy, strategia rozwoju oświaty, strategia rozwiązywania problemów społecznych, program 

ochrony zabytków, program współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Wszystkie te ważne dokumenty czekają na wdrożenie ich w życie. 

Nasze strategie kosztowały spore pieniądze. Uczestniczyliśmy w ich tworzeniu, 

poświęcaliśmy swój czas z wiarą, że będą wykorzystane. Dzisiaj niektóre z nich muszą być 

zaktualizowane, przygotowane na nowo i zapewne znowu wydany pieniądze. 

Nasze strategie to profesjonalne dokumenty sporządzone po to, by je realizować  

i systematycznie rozwiązywać lokalne problemy, budując przy tym społeczne więzi, 

ponieważ to praca dla nasz wszystkich. Niestety to martwe dokumenty. 

Nie korzystanie z tych narzędzi powoduje, że stoimy w miejscu, a wręcz się cofamy, nie 

rozwiązując w sposób kompleksowy bieżących problemów naszego środowiska, co ma 

wpływ na ponoszone koszty wydatków bieżących. 

Niewątpliwie inwestujemy – ale czy się rozwijamy? Bo efekty naszych inwestycji budzą 

wiele wątpliwości. 

Myślimy tu o zmodernizowanej Wieży Ciśnień, modernizacji ulic i budowie chodników na 

osiedlu Słonecznym i 600-lecia, budowie ścieżki rowerowej do Trzebonia oraz  

o realizowanych zadaniach budowy kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

Wiele lat czekaliśmy na możliwości finansowe, ich realizacja to niewyobrażalny wysiłek 

finansowy nas wszystkich skutkujący zadłużeniem gminy, które w przyszłości trzeba będzie 

spłacić kosztem rezygnacji z innych potrzeb. Wszystko to rozumiemy z wyjątkiem tego, że 

zrealizowane inwestycje budzą w nas więcej kontrowersji niż radości, a przecież powinno być 

odwrotnie. 

Nasze problemy inwestycyjne mają swoje źródło w niedbale przygotowanych 

dokumentacjach (brak ich weryfikacji), niedbale wykonanych pracach inwestycyjnych, 

ponoszeniu dodatkowych często nie uzasadnionych kosztów, braku nadzoru nad 

inwestycjami. 

Należy zwrócić uwagę, że każde zakończona inwestycja powinna robić wrażenie czyli 

powinna być wykończona w każdym szczególe i z pomysłem i radością przekazana 

społeczeństwu. 

Jest jednak inaczej- dokładnie odwrotnie. 

Mówimy już otwarcie, że źródłem takiej sytuacji jest sposób zarządzania naszą gminą, sposób 

od budżetu do budżetu. To nie jest chwilowa wysypka, tylko to ciężka choroba. 
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Zarządzanie gminą musi mieć dzisiaj strategiczny i aktywny charakter dostosowany do 

zmieniającej się rzeczywistości. 

Tak rozumiany styl zarządzania powinien się przejawiać w kompleksowości rozwiązywania 

problemów, co oznacza że dla rozwoju gminy równie ważne jest osiąganie efektów  

– społeczno – gospodarczych, ekologiczno – przestrzennych, jak i finansowych. 

Zarządzanie strategiczne to orientacja na przyszłość czyli rozwiązywanie dzisiejszych 

problemów przez pryzmat przyszłości oraz przekonanie, że postęp rozumiany jako rozwój 

gminy jest znacznie ważniejszy niż jej przetrwanie 

Dzisiaj proces zarządzania gminy musi mieć charakter kompleksowy rozłożony w czasie. 

Nie zgadzamy się z obecnym stanem i dłużej tak być nie może. Sytuacja ta jest powodem 

naszych częstych dyskusji i dylematów, co zrobić aby Łobżenica zaczęła się zmieniać  

i stawać nowoczesną gminą na miarę naszych możliwości, potencjału i oczekiwań lokalnego 

środowiska. 

Budowanie naszej obywatelskiej gminy to wspólne zadania nas wszystkich. 

Można ją budować od dziś, od zaraz, jednak nie możemy tego robić na bezdechu, z ogniem w 

oczach, ale z wizją, planem w głowie, z uśmiechem i życzliwością dla siebie i innych, 

spokojnie, metodycznie, krok po kroku jesteśmy w stanie ułożyć wszystko tak jak byśmy 

chcieli. 

Często dla rozwiązania wielu problemów nie potrzeba wielkich pieniędzy, wielkiej 

organizacji, wielkiego zadęcia, a jedynie wyobraźni, woli i ciężkiej pracy. 

Bez sprawnych mechanizmów gwarantujących efektywne zarządzanie nasza lokalna 

demokracja będzie koślawa, z ogromną szkodą dla nas samych. 

Budżet został wykonany, ale czy to wystarczy ? 

Nasza dzisiejsza dyskusja niech będzie próbą odpowiedzi na to pytanie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że Komisja, której przewodniczy, zajęła się sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za 2012 rok w zakresie oświaty, opieki społecznej i kultury. Powiedziała, że 

Komisja zaakceptowała sprawozdanie. Zwróciła jednak uwagę na niewystarczającą wielkość 

subwencji oświatowej oraz konieczność dopłacania przez Gminę do funkcjonowania szkół. 

Komisja postawiła wniosek, że należy wypracować standardy organizacyjne obowiązujące 

wszystkie placówki oświatowe w Gminie Łobżenica.  
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Następnie radna Zdzisława Bosak stwierdziła, że finansowanie w zakresie promocji powinno 

być bardziej skoordynowane. Należy również opracować przejrzyste zasady dystrybucji 

materiałów promocyjnych.  

 

Ad. b 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił postanowienia Uchwały nr SO-0954/30/13/Pi/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 18 kwietnia 2013 roku  

w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy 

Łobżenica za 2012 rok, która stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. c 

W tym podpunkcie głosu nie zabrano. 

 

Ad. d 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Łobżenica za 2012 rok.  

Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 10 głosami „za”, 

3 głosami „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/214/13 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za 2012 rok, która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił następujący schemat realizacji tego punktu obrad: 

a) Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu za 2012 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z wykonania budżetu 

za 2012 rok 
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c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium. 

 

Ad. a 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorza 

Bruskiego o przedstawienie wniosku komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Burmistrza Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Omówił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. W uzasadnieniu do wniosku Komisja stwierdziła, że 

zadania były realizowane zgodnie z harmonogramem. Dotacje zostały zrealizowane zgodnie  

z przeznaczeniem w 2012 roku i z tego tytułu Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości.  

Kontynuując swoją wypowiedź radny Grzegorz Bruski powiedział, że wydatki bieżące 

realizowane były w ramach własnych jak również zleconych. Wydatki bieżące zostały 

zrealizowane w 96,62% w stosunku do planowanych. Burmistrz Gminy Łobżenica nie 

przekroczył upoważnienia do zaciągania zobowiązań obciążających budżet. Gmina pozyskała 

środki z zewnątrz z budżetu państwa oraz środki unijne.  

Stwierdził, że Burmistrz realizując budżet Gminy nie naruszył dyscypliny budżetowej  

w rozumieniu ustawy o finansach publicznych. Zlecenie zadań następowało po wyborze 

najkorzystniejszych ofert zgodnie z przepisami o zamówieniach publicznych. Ewidencja 

operacji budżetowych prowadzona była zgodnie z zasadami rachunkowości. Wszystkie 

operacje budżetowe były wykonywane za pośrednictwem banku proponującego najlepsze 

warunki.  

Następnie radny Grzegorz Bruski powiedział, że na sesjach Rady Miejskiej przedstawiane 

były okresowe sprawozdania z realizacji budżetu oraz o jego zmianach. Gospodarowanie 

mieniem komunalnym było prawidłowe. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Łobżenicy 

stwierdza, że Burmistrz Gminy Łobżenica realizując budżet Gminy w 2012 roku nie 

przekroczył  swoich kompetencji. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 
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Ad. b 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił Uchwałę nr SO-0955/39/13/Pi/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 18 czerwca 2013 roku w sprawie wyrażenia pozytywnej 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok, która stanowi załącznik 

numer 8 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak otworzył dyskusję 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Odniósł się do wystąpienia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Grzegorza Bruskiego. 

Powiedział, że ma ogromne zastrzeżenia do stwierdzenia o wyborze najkorzystniejszych ofert 

w ogłaszanych przetargach. Radni stoją na dzisiejszej sesji przed koniecznością podjęcia 

uchwał w sprawie przyjęcia dodatkowych kosztów związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych: budowy kanalizacji oraz ścieżki rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia. 

Podobna sytuacja dotyczyła również modernizacji wieży ciśnień w Łobżenicy.  

Zdaniem radnego miał miejsce fakt „chełpienia się wyborem najniższego oferenta z rażąco 

niską ceną”. Jeśli zadanie inwestycyjne jest wycenione na 22 000 000,00 zł, a przetarg 

wygrywa firma, której oferta wyniosła 13 000 000,00 zł, to w takiej sytuacji dochodzi do 

konieczności dopłacenia 603 000 zł. Przy złych działaniach w zakresie nadzoru wiele robót 

jest poukrywanych. 

Następnie pan Andrzej Mojsiewicz powiedział, że budowa ścieżki rowerowej została 

wyceniona na 1 358 000,00 zł, a firma, która wygrała przetarg, zaoferowała 909 000,00 zł. W 

dniu dzisiejszym zaszła konieczność podjęcia uchwały w sprawie dopłacenia do realizacji 

powyższej inwestycji. Sytuacje takie jak np. dodatkowa wymiana gruntu, powinny mieć 

miejsce w trakcie przygotowywania inwestycji i planowania kosztów.  

Stwierdził, że w sprawie przetargów coś trzeba zrobić. Ma miejsce dużo plotek i insynuacji. 

Powodują one powstanie niezdrowej atmosfery oraz podejrzenia o popełnienie korupcji. 

Według Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku prowadzone jest postępowanie przez CBA, gdzie tłumaczy się nam, 

że jest to rozgrywka pomiędzy przedsiębiorcami i nie dotyczy ona bezpośrednio Gminy. 
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Okazało się, że w rzeczywistości było prowadzone postępowanie z podejrzeniem  

o popełnienie korupcji. 

Zdaniem radnego Andrzeja Mojsiewicza Komisja Rewizyjna powinna dokładniej przyjrzeć 

się realizacji wielu zadań w Gminie Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna w marcu br. zajmowała się wyborem wykonawców 

odnośnie czterech przetargów. Powiedział, że do członków komisji dotarły również plotki 

odnośnie przetargu na dowóz dzieci do szkoły, według których pani Anna Nowak została  

z niego wykluczona. Po sprawdzeniu informacji okazało się, że pani Nowak nie startowała  

w przetargu. Miała być ona jedynie podwykonawcą u przedsiębiorcy z Osieka nad Notecią, 

który ostatecznie przegrał przetarg na dowóz dzieci do szkół. Na tej podstawie Komisja 

Rewizyjna Rady Miejskiej w Łobżenicy stwierdziła, że nie doszło do żadnych 

nieprawidłowości. 

Radny Grzegorz Bruski poinformował, że poddano analizie również wykonanie drogi 

Izdebki-Witrogoszcz. Po przeprowadzeniu kilku wizji lokalnych Wykonawca otrzymał 

termin do usunięcia usterek. Niestety nie wywiązał się on z dokonania naprawy drogi.  

W związku z tym Komisja Rewizyjna wyznaczyła kolejny termin, który upływa w dniu 

jutrzejszym. W najbliższy poniedziałek 1 lipca br. odbędzie się kolejna wizja lokalna  

w powyższej sprawie. 

Następnie radny Grzegorz Bruski poinformował, że Komisja Rewizyjna dostrzegła również 

usterki przy budowie ścieżki rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia. Wykonawca obiecał 

usunięcie braków. Zostanie to sprawdzone przez radnych. 

Ponadto Komisja Rewizyjna kontrolowała przetarg na dostarczenie energii elektrycznej. 

Została wybrana najkorzystniejsza oferta. Oszczędności dla Gminy wyniosą około  

40 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował, że prace dodatkowe przy budowie ścieżki rowerowej z Łobżenicy do 

Trzebonia wynoszą w granicach 94 000 zł. Z dyskusji podczas posiedzenia Komisji 

Finansowej wynika, że nikt z Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica nie był z projektantem  

w miejscu lokalizacji powyższej inwestycji. W związku z powyższym zachodzi podejrzenie, 
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że projektantka, która za opracowanie dokumentacji dostała 43 000,00 zł, była sama  

w miejscu budowy ścieżki rowerowej lub nie była tam w ogóle.  

Poinformował, że w pracach dodatkowych znajduje się wycinka zakrzaczeń, stabilizacja 

gruntu pod murem oporowym oraz inne pozycje, które można było wcześniej przewidzieć. 

Zdaniem radnego jest to ewidentne zaniedbanie ze strony Urzędu Miejskiego Gminy 

Łobżenica ponieważ projektant opracowuje dokumentację zgodnie z życzeniem 

Zamawiającego. Trudno jest obwiniać w tej sytuacji Wykonawcę. 

Kontynuując swoją wypowiedź Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju 

i Promocji oznajmił, że przy ścieżce rowerowej powstał budynek socjalny dla osób 

niepełnosprawnych, w którym drzwi zewnętrzne mają szerokość 80 cm, a drzwi wewnątrz 

obiektu 90 cm. Osoby na wózku nie wjadą do tego budynku. Obok znajduje się podejście dla 

osób pieszych, ale brakuje podjazdu dla osób niepełnosprawnych. Dodatkowo w odległości  

5 m od budynku socjalnego znajduje się kolektor ściekowy, a obok będzie budowane szambo.  

Zdaniem radnego Piotra Łososia powyższe fakty są nie do przyjęcia. Stwierdził, że na 

budowie mają prawo wystąpić nieprzewidziane rzeczy. W przytoczonym przypadku istnieją 

podstawy, aby piętnować te rzeczy.  

Powiedział, że wykonana dokumentacja nie została zweryfikowana. W innym przypadku nie 

wystąpiłyby dodatkowe roboty jak np. wycięcie roślinności. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że doszło do zmiany przebiegu ścieżki rowerowej i dlatego doszło do 

usunięcia roślinności. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że w zaistniałej sytuacji należy pociągnąć do odpowiedzialności inwestora, a nie 

wykonawcę. Dodał, że nie przypomina sobie inwestycji, przy której nie wystąpiłyby dziwne  

i nieprzewidziane sprawy. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Powiedział, że do części radnych dochodzą sygnały o błędach konstrukcyjnych przy budowie 

sieci kanalizacji oraz o krytycznym stosunku prezesa Kazimierza Wasiaka co do odbioru tej 

inwestycji w obecnym stanie. Wyraził obawę o refundację dotacji ze środków unijnych. 
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Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że dokonano przeglądu instalacji zrobionej przez firmę pana Gładysza. 

Stwierdzono szereg krytycznych uwag co do wykonania sieci kanalizacji. Wykaz usterek był 

dwukrotnie przekazywany Wykonawcy. Część robót została zrobiona przez firmę pana 

Gładysza, a część jest w trakcie realizacji. Niestety występują również prace, które pomimo 

poprawek nie są do zaakceptowania przez ZGKiM w Łobżenicy Sp. z o.o. Ponadto pan 

Gładysz zadeklarował, że do czasu odbioru wykona wszystkie zalecenia. Jego zdaniem 

dokumentacja zawiera również pewne braki. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, gdzie był inspektor nadzoru. Dodała, że to on powinien kontrolować wykonanie 

budowy kanalizacji, a uwagi zgłosił pan Kazimierz Wasiak. Inspektor nadzoru otrzymał 

wynagrodzenie z budżetu Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że powyższy temat wymaga głębszej dyskusji, np. w czasie posiedzenia Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej  

w Łobżenicy.  

 

Ad. c 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy. 

Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 9 głosami „za”,  

4 głosami „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/215/13 w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy, która 

stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Podziękował osobom, które głosowały za udzieleniem mu absolutorium. Dostrzegły one 

ogrom prac, który został wykonany, np. przy realizacji budowy sieci kanalizacji. Powiedział, 

że po całkowitym zakończeniu inwestycji przedstawi historię budowy kanalizacji  

w Łobżenicy.  

Poinformował, że zobowiązał pana Hektusa do odszukania dokumentów powołujących 

komitet budowy kanalizacji. 

Oznajmił, że przy realizacji inwestycji może dojść do pewnych niedociągnięć. Przetarg na 

budowę kanalizacji był analizowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska.  

W przypadku nieprawidłowości powyższa instytucja mogła unieważnić przetarg. 

Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że wielkość robót dodatkowych przy budowie kanalizacji 

można określić na 4-5%. Według przepisów prawa mogą one wynieść do 50%.  

Oznajmił, że ponosi pełną odpowiedzialność za działania pracowników Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica. Wykonują oni ogrom pracy. Na terenie Gminy realizowanych jest dużo 

inwestycji, a rozliczenie środków finansowych nie jest prostą sprawą. Wszystkie jednostki 

samorządu terytorialnego, które wykonują budowę kanalizacji, są kontrolowane.  

Za nieścisłości są zabierane pieniądze. 

Kontynuując swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy powiedział, że kwota umorzeń 

podatków wynosząca 77 000,00 zł jest małą wielkością. W wykazach umorzeń podatkowych 

znajdują się głównie odsetki. W pewnym roku listy z wykazem osób, którym umorzono 

podatki, zostały skradzione. W przyszłym roku zostanie zakupiona gablota, w której znajdą 

się wykazy umorzeń podatkowych. 

Pan Eugeniusz Cerlak stwierdził, że nie jest do końca winny za to, że nadal funkcjonuje 

szkoła podstawowa w Luchowie oraz za brak sprzedaży budynku po dawnym internacie 

liceum w Łobżenicy oraz bloku przy ul. Złotowskiej. Część radnych utrudniała sprzedaż 

powyższych nieruchomości. Wycena była dokonana zgodnie z prawem. Zdaniem Burmistrza 

Łobżenicy wiele osób byłoby chętnych na kupno mieszkania w bloku za 25 000,00 lub  

30 000,00 zł. 

Następnie pan Eugeniusz Cerlak poinformował, że podjął decyzję o kolejnym wystawieniu na 

przetarg budynku po dawnym internacie liceum w Łobżenicy. W przypadku dokonania 

sprzedaży powyższej nieruchomości siedzibą centrum integracji społecznej może być 

budynek byłej biblioteki publicznej. 
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Oznajmił, że ustalanie wielkości subwencji oświatowej nie należy do kompetencji 

Burmistrza. Organizacja szkół jest zrobiona uczciwie. Subwencja nie wystarcza na 

wynagrodzenia dla nauczycieli. Dyrektorzy placówek oświatowych otrzymają zadanie, aby 

ich przyszłoroczny budżet pokrywał się z wielkością subwencji oświatowej. Jest to trudne do 

wykonania.  

Poinformował, że wydatki na promocję to tylko kilka tysięcy zł. 

Powiedział, że parę tygodni temu CBA zwróciło wypożyczone dokumenty. Burmistrz nie był 

przesłuchiwany przez powyższą instytucję. Sprawa dotyczy zatargu pomiędzy wykonawcą  

a podwykonawcą. Dodał, że wybrano ofertę z najtańszą ceną.  

Kończąc swoją wypowiedź Burmistrz Łobżenicy podziękował wszystkim radnym, którzy 

głosowali za udzieleniem absolutorium, pracownikom Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, 

sołtysom, radom sołeckim, Samorządowi Mieszkańców Miasta Łobżenicy oraz pozostałym 

mieszkańcom za wkład w to co dzieje się na terenie Gminy. 

 

O godzinie 13:40 na salę obrad przybyła Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Monika Tadych 

oraz opuścił ją Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz 

Bruski i Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Leszek Badura – liczba radnych wynosiła  

13 osób. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych był przedmiotem opiniowania przez 

Komisje Rady Miejskiej.  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/216/13 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 
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bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, która stanowi załącznik numer 10 do 

protokołu. 

 

O godzinie 13:50 na salę obrad przybył Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Leszek Badura, 

zwiększając liczbę radnych do 14 osób. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w projekcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

zaproponowano następujące kwoty: 16,00 zł brutto za 1m3 nieczystości płynnych oraz  

19,00 zł brutto za 1m3 nieczystości płynnych z odległości powyżej 10 km na terenie Gminy 

Łobżenica.  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/217/13 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, która 

stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła” 

dotyczy przyznania 9 000,00 zł na zakup usług w Ośrodku Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Pile dla osób nietrzeźwych z terenu Gminy Łobżenica. 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  
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Nr XXXII/218/13 w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła”, która 

stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Ad. 11 i 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił panią Skarbnik o przedstawienie proponowanych zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2013-2023 oraz zmian w budżecie Gminy na 2013 r. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Powiedziała, że zmiany w budżecie Gminy były omawiane na posiedzeniu Komisji 

Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformowała, 

że proponuje się: 

- zwiększyć dochody i wydatki budżetu o kwotę 40 000,00 zł w związku z realizacją projektu 

we wsi Dziegaciarnia polegającego na utworzeniu placu pod nazwą „Uśmiech dla 

wszystkich”, 

- zwiększyć dochody budżetu o kwotę 3 090,00 zł – dotacja udzielona przez Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska z przeznaczeniem na dożywianie dzieci, 

- zwiększyć dochody i wydatki budżetowe o 241 933,89 zł – kwota zatrzymana firmie  

POL-DRÓG w Pile z tytułu odbudowy dróg i chodników na Osiedlu Słonecznym i Osiedlu 

600-lecia w Łobżenicy. Uchwała o środkach nie wygasających z 28 grudnia 2012 r. straciła 

ważność w dniu 10 maja br. i musiały one wrócić do budżetu. 

Kontynuując swoją wypowiedź pani Wiesława Adamowska oznajmiła, że ponadto planuje się 

zwiększyć dochody i wydatki budżetu o kwotę 1 230,00 zł na realizację świadczeń 

rodzinnych i alimentacyjnych  oraz o kwotę 500,00 zł – środki uzyskane z korzystania przez 

mieszkańców ze świetlic wiejskich.  

Zaproponowała również wprowadzenie do budżetu po stronie dochodów i wydatków dotacji 

w wysokości 139 500,00 zł otrzymanej z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na remont 

dróg dojazdowych do pól w Kościerzynie Małym. 

Następnie pani Skarbnik powiedziała, że pozostałe zmiany dotyczą tylko planu wydatków 

budżetowych. Oznajmiła, że warunkiem przekazania dotacji z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych jest wkład własny w wysokości 10%, który wynosi 13 950,00 zł. 

Poinformowała, że zmiany wydatków w rozdziale 90001 w paragrafach 6050, 6057, 6059 na 

kwotę 237 202,00 zł są zmianami technicznymi związanymi z klasyfikacją budżetową 

dotyczącą środków na realizację budowy kanalizacji sanitarnej. 
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Powiedziała, że kwota 167 600,00 zł była planowana w momencie uchwalania budżetu  

w wydatkach bieżących i miała być przeznaczona na rekultywację wysypiska odpadów. 

Według obecnych informacji powyższe zadanie będzie realizował Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. i w związku z powyższym musi nastąpić 

zmiana paragrafu. Rekultywacja wysypiska będzie wykonywana w latach 2013-2015.  

W obecnym roku zaplanowano wydatki na ten cel w wysokości 140 000,00 zł.  

Kwotę 27 600,00 zł proponuje się przeznaczyć dla ZGKiM w Łobżenicy Sp. z o.o. na zakup 

pomp. Brakujące 12 400,00 zł do wymiany tych urządzeń zostanie uzupełnione z wolnych 

środków. 

Pani Wiesława Adamowska poinformowała, że kwota 8 354,00 zł to zmiana planu wydatków 

w dziale administracja państwowa przeznaczonych na zabezpieczenie wynagrodzenia dla 

leśnika, który wrócił do pracy po długotrwałej chorobie. Podsumowując powiedziała, że 

budżet zostanie zwiększony po stronie dochodów i wydatków o równoważną kwotę  

426 253,89 zł. 

W kolejnej części wypowiedzi pani Skarbnik omówiła propozycje wydatkowania wolnych 

środków o łącznej wielkości 803 514,00 zł. Zaproponowała zwiększenie wydatków 

budżetowych o kwotę 37 500,00 zł na wspólną budowę z Powiatem Pilskim chodnika we wsi 

Piesno przy drodze nr 1199P. Powiedziała, że kwota 130 309,00 zł ma zostać wydatkowana 

na dokończenie ścieżki rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia: 116 309,00 zł stanowią prace 

dodatkowe, a 14 000,00 zł wybudowanie ciągu rowerowo-pieszego od nowo wybudowanej 

ścieżki w kierunku Liszkowa. 

Skarbnik Gminy Łobżenica zaproponowała również przeznaczenie 12 400,00 zł do zakupu 

wspomnianych pomp oraz 20 000,00 zł na spłatę odsetek od kredytów. Pozostała kwota 

planowana jest na pokrycie robót dodatkowych przy budowie kanalizacji sanitarnej  

543 280,00 zł oraz kanalizacji deszczowej 60 025,00 zł. Wolne środki wprowadza się po 

stronie przychodów budżetowych. 

Poza tym zaproponowała zwiększenie o 60 000,00 zł wielkości rozchodów budżetowych jako 

spłatę kredytów. 

Podsumowując pani Wiesława Adamowska powiedziała, że po wprowadzeniu 

przedstawionych zmian dochody ogółem wyniosą 29 707 755,76 zł, w tym dochody bieżące 

26 372 544,76 zł, a dochody majątkowe 3 335 211,00 zł. Łączna wielkość wydatków to  

30 536 713,76 zł, w tym wydatki bieżące 24 988 849,87 zł, a majątkowe 5 547 863,89 zł.  

Po zaproponowanych zmianach wielkość przychodów budżetu wyniesie 1 863 514,00 zł,  

a wielkość rozchodów 1 034 556,00 zł. 
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Następnie pani Skarbnik dodała, że równocześnie do zmian w budżecie został opracowany 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy oraz zmian 

w budżecie Gminy na 2013 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że zakres prac dodatkowych przy budowie ścieżki rowerowej z Łobżenicy do 

Trzebonia obejmował między innymi.: 

- wjazdy do nieruchomości 255 m2 (wykonanie podbudowy dla samochodów, ułożenie kostki 

i krawężników) - 28 000,00 zł, 

- wykonanie i zagęszczenie podłoża pod warstwy konstrukcyjne w miejscach o szczególnym 

zaniżeniu terenu wzdłuż jeziora. Wysokość rzędnych terenu na mapach nie odpowiadała 

rzeczywistości w terenie - 37 000,00 zł, 

- wycinkę krzaków na trasie budowy - 4 800,00 zł. 

Stwierdził, że opowie się przeciwko wydaniu 37 000,00 zł na wykonanie i zagęszczenie 

podłoża. Zdaniem radnego ktoś przygotowuje dokumentację, ktoś opracowuje podkłady 

geodezyjne. Następnie ktoś powinien sprawdzić jakość wykonanych prac. Dopytywał czy 

odpowiadać za jakość prac ma społeczność Gminy i ma to nas kosztować 37 000,00 zł. 

Powiedział, że dodatkowe prace przy wjazdach do nieruchomości powinny być ujęte na etapie 

opracowywania dokumentacji. Być może faktycznie projektant nie widział terenu przyszłej 

ścieżki rowerowej. 

Opowiedział się przeciwko przeznaczeniu dodatkowych środków finansowych na rzeczy, 

które były do przewidzenia na etapie przygotowywania dokumentacji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że na dzisiejszej sesji dużo czasu zostało poświęcone realizacji inwestycji  

w Gminie. Krytyka ze strony radnych ma być sygnałem dla pana Burmistrza.  

Powiedział, że kierując się logiką ścieżka rowerowa powinna zostać dokończona. 

Opowiedział się za wykonaniem zejścia ze ścieżki rowerowej koło figury w Trzeboniu oraz 

rozważeniem propozycji wykonania podjazdu dla osób niepełnosprawnych koło budynku 
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socjalnego i przedłużeniem ścieżki rowerowej od nieruchomości pana Pluty do drogi 

wojewódzkiej nr 242. Wyraził obawę, że bez uwzględnienia zaproponowanych zmian 

zostaniemy z niewykończoną inwestycją. 

Zdaniem radnego jeden pracownik, który jest odpowiedzialny za prowadzenie przetargów  

i nadzorowanie inwestycji, nie jest w stanie wszystkiego dopilnować. Stwierdził, że 

Burmistrz Łobżenicy musi zastanowić się nad tym tematem ponieważ sam dobiera sobie 

pracowników. Pan Hektus nie jest w stanie wszystkiego dopilnować. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Wyraził niezadowolenie z faktu, że drzwi zewnętrzne do budynku socjalnego dla osób 

niepełnosprawnych przy plaży w Trzeboniu mają szerokość 80 cm, a drzwi wewnątrz obiektu 

90 cm. Powiedział, że obok tego budynku ma powstać szambo. Poprosił pana Kazimierza 

Wasiaka o przedstawienie przebiegu kanalizacji w tym miejscu. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że przez Trzeboń w pobliżu budynku socjalnego przebiega nitka kanalizacji 

ciśnieniowej. Aby się do niej podłączyć, trzeba postawić pompownię, której budowa wraz  

z podłączeniem pochłonie około 10 000,00 zł. Budowa szamba kosztuje mniej. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Zapytał, czy mieszkańcy Trzebonia będą podłączani do tej kanalizacji. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że kanalizacja funkcjonuje już od 1999 r. Do tej pory nikt do niej się nie 

podłączył.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Zapytał o koszt budowy szamba. 
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Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Odpowiedział, że wynosi on w granicach 3 000,00 – 4 000,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że istotą budowy kolektora jest to, aby mieszkańcy kierowali swoje ścieki do 

oczyszczalni.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy inspektorzy nadzoru otrzymali już wynagrodzenie za swoją pracę. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że nie otrzymali oni całego wynagrodzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Zaproponował podjęcie dyskusji o przedłużeniu ścieżki rowerowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że do tego tematu można wrócić na następnej sesji Rady Miejskiej.  

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmiany Wieloletniej 

Prognozy GMINY ŁOBŻENICA na lata 2013-2023”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 3 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/219/13 w sprawie: „Zmiany Wieloletniej Prognozy GMINY ŁOBŻENICA na 

lata 2013-2023”, która stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 5 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  
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Nr XXXII/220/13 w sprawie: „Zmian w budżecie gminy na 2013 rok”, która stanowi 

załącznik numer 14 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisławę Bosak o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunki całkowitego lub 

częściowego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że Komisja zaakceptowała projekt uchwały. Pani dyrektor Gryniewicz w sposób 

wyczerpujący uzasadniła potrzebę podjęcia tego typu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/221/13 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunki całkowitego 

lub częściowego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania, która stanowi załącznik 

numer 15 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisławę Bosak o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/198/13 w sprawie uchwalenia Regulaminu zasad 

udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
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dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych lub opiekuńczych niektórych nauczycieli w szkołach i przedszkolach  

a także w sprawie liczby uczniów, na których przysługuje etat nauczyciela bibliotekarza  

w Gminie Łobżenica. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że zmiana uchwały dotyczy uszczegółowienia jednego z paragrafów, aby nie 

doszło do nad interpretacji przepisów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/222/13 zmieniającą uchwałę nr XXIX/198/13 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych lub opiekuńczych niektórych nauczycieli w szkołach  

i przedszkolach a także w sprawie liczby uczniów, na których przysługuje etat 

nauczyciela bibliotekarza w Gminie Łobżenica, która stanowi załącznik numer 16 do 

protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pilskiemu” dotyczy wspólnej budowy chodnika we wsi Piesno. Wielkość udziału Gminy 

Łobżenica w tej inwestycji wynosi 37 500,00 zł. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXII/223/13 w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu”, 

która stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie informacji o przygotowaniu gminnych obiektów do organizacji 

letniego wypoczynku i rekreacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku na posiedzeniu w dniu 12 czerwca br. dokonała oceny przygotowania Gminy do 

sezonu letniego. 

Powiedział, że w opracowanej Strategii Rozwoju Gminy wyznaczono dwa najważniejsze cele 

do realizacji, są nimi rolnictwo i turystyka. Mamy wyjątkowe walory, dysponujemy dużą bazą 

noclegową, mamy bazę letniskową, jeziora, rzeki, lasy, wieżę widokową oraz najstarsze 

Sanktuarium Maryjne w Polsce. Jesteśmy najstarszą parafią w kurii bydgoskiej. Brakuje nam 

jedynie woli wykorzystania tych dóbr.  

Zdaniem radnego Andrzeja Mojsiewicza zbyt mało robimy by wspierać dobrodziejstwa 

natury i ciężką pracę inicjatorów rozwoju. Od wielu lat działamy na rzecz degradacji 

dotychczasowego dorobku. 

Podał następujące przykłady: 

Gródek Krajeński – kiedyś piękne kwitnące miejsce, główna baza turystyczna Gminy. Drugie 

co do wielkości jezioro Stryjewskie, baza żeglarska, stanica harcerska itd. Dziś zaniedbana 

miejscowość z nędzną plażą i poniszczonymi przez czas pomostami. 

Luchowo Malwa – całkowity brak wyobraźni przy wydawaniu wypisu z planu 

zagospodarowania przestrzennego zezwalającego na przebudowę kurnika na chlewnię, 

skutkującego zniszczeniem dobrze rozwijającej się bazy turystyczno-gastronomicznej. 

Walentynowo  - największe Jezioro Sławianowskie, dobrze zorganizowane gospodarstwa 

agroturystyczne, a w pobliżu powstała na dziko ferma tuczu trzody chlewnej, emitująca 

nieprzyjemne zapachy. 

Trzeboń – na dzień dzisiejszy jedyne miejsce dające nadzieję na to, że będzie ono zapleczem 

rekreacyjno – wypoczynkowym dla łobżeniczan i mieszkańców okolicznych miejscowości. 
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Jest określona wizja kąpieliska i infrastruktury pomocniczej. W trakcie realizacji jest ścieżka 

rowerowa, która powinna służyć wyłącznie pieszym i rowerzystom oraz podnosić ich 

bezpieczeństwo. Dziś jest traktem dla quadowców, przejażdżek samochodowych, służy do 

konnej galopady. Są skargi do Burmistrza, a ostatnio do radnych. Brakuje jednak 

natychmiastowej reakcji. Należy podjąć działania w celu ograniczenia tego typu procederu. 

Według radnego Andrzeja Mojsiewicza dokonując ogólnej oceny przygotowania Gminy do 

sezonu należy stwierdzić, że na każdym kroku widać całkowity brak właściwego nadzoru  

i dbałości o estetykę, brak wyobraźni, wizji planowego działania. Zbyt późno rozpoczyna się 

prace zmierzające do usuwania skutków zimy i porządkowania miasta. Mamy ogólnopolską 

imprezę, uczestników i gości z kraju oraz zagranicy. Na ten dzień powinny być wykonane 

wszystkie podstawowe prace: uporządkowane zieleńce, kwietniki, usunięty zalegający po 

okresie zimowym piasek z ulic, polikwidowane dziury w asfalcie, odmalowane pasy 

parkingowe, przejścia dla pieszych. Kąpieliska i cała infrastruktura związana z sezonem 

powinna być gotowa na dzień piętnastego czerwca.  

Radny Andrzej Mojsiewicz dodał, że Komisja wypracowała stosowne wnioski i skierowała je 

do pana Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że wnioski wypracowane przez Komisję są przewodnim kierunkiem działania  

w zakresie poprawy funkcjonalności bazy turystycznej i infrastruktury rekreacyjnej 

znajdującej się na terenie Gminy. Po zabezpieczeniu finansowym powinien być realizowany 

kierunek działań zmierzających do poprawy wizerunku estetycznego, poprawy dostępności 

obiektów turystycznych. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie informacji o przygotowaniu gminnych obiektów 

do organizacji letniego wypoczynku i rekreacji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o przygotowaniu gminnych obiektów do organizacji letniego wypoczynku i rekreacji, 

która stanowi załącznik numer 18 do protokołu. 
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Ad. 17 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Zapytał, czy właściciele młyna, spichlerza oraz ruin po byłej stolarni w Łobżenicy płacą 

podatki związane z posiadaniem tych nieruchomości. Zdaniem radnego brak użytkowania 

tych obiektów nie powinien zwalniać ich właścicieli od płacenia podatków. 

Podziękował za utwardzenie nawierzchni ul. Walki Młodych w Łobżenicy. Wnioskował  

o nawiezienie materiału na wyrównanie nierówności przy wjeździe z ul. Złotowskiej do  

ul. Walki Młodych.  

Wnioskował również o spryskanie środkiem chwastobójczym roślin pomiędzy chodnikiem  

a drogą z Łobżenicy do Górki Klasztornej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że inspektorzy nadzoru przy budowie kanalizacji i ścieżki rowerowej nie 

otrzymali jeszcze całego wynagrodzenia za swoją pracę. Zapytała, czy Burmistrz Łobżenicy 

wstrzymał wypłatę pensji w związku ze złym wykonywaniem pracy przez inspektorów. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że inspektorzy nadzoru nie otrzymali pełnego wynagrodzenia ze względu na 

brak zakończenia inwestycji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Stwierdziła, że zgodnie ze Statutem Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy, 

Przewodniczący Zarządu może otrzymywać dietę za swoją pracę. Według informacji 

posiadanych przez radną, pani Bronisława Mazurek nie otrzymuje diety. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Zapytał, czy jest szansa na poprawienie estetyki placu pana Struzika w Łobżenicy.  

Po opadach deszczu teren ten przypomina „bagno”. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Monika Tadych 

Zapytała, czy Burmistrz Łobżenicy posiada nowe informacje w kwestii naprawy drogi 

Łobżenica-Kruszki. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz  

Wyraził zadowolenie z faktu powstania ścieżki rowerowej, działań w rejonie plaży  

w Trzeboniu oraz w parku miejskim w Łobżenicy. Poprosił o opracowanie harmonogramu 

przygotowań obiektów rekreacyjnych do sezonu letniego, aby działania te rozpocząć 

wcześniej. 

Powiedział, że wizerunek ścieżki rowerowej psują zarośnięte pobocza. Wnioskował  

o wykoszenie roślinności.  

Dodał, że po nowo wybudowanej ścieżce rowerowej jeżdżą samochody, quady oraz galopują 

konie. Wnioskował o podjęcie działań w celu wyeliminowania tego typu zjawisk, np. poprzez 

patrole policji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Wnioskował o postawienie znaków drogowych na ścieżce rowerowej z Łobżenicy do 

Trzebonia zabraniających wjazd samochodom, quadom i koniom.  

Powiedział, że przy budowie ulic na Osiedlu Słonecznym w Łobżenicy wykopano znaki 

drogowe. Zapytał, czy zostaną one na nowo wstawione i odnowione. 

Wnioskował o usunięcie ściętych topoli leżących koło posesji pani Kowalskiej na Osiedlu 

Słonecznym. Według radnego znajdują się one już tam od długiego czasu. 

Następnie radny Piotr Łosoś powiedział, że Wykonawca budowy ulic zlikwidował połowę 

skarpy koło nieruchomości pani Kowalskiej. Wnioskował o uporządkowanie tego miejsca. 

Dodał, że poruszał kilkakrotnie ten temat z panem Zdrenką i panem Hektusem. Rozmowy nie 

przyniosły jednak rezultatów.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że na pytania radnych udzieli odpowiedzi pisemnej po sesji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że nie otrzymał jeszcze odpowiedzi pisemnej od Burmistrza na pytanie 

dotyczące Osiedla Słonecznego, zadane na przedostatniej sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Mojsiewicz  

Zażądał udzielenia odpowiedzi przez Burmistrza Łobżenicy na interpelacje zgłoszone 

podczas dzisiejszej sesji. Powiedział, że na proste pytania należy odpowiadać od ręki, bez 

zwłoki. Stwierdził, że Burmistrz Łobżenicy podczas składania sprawozdania z działalności 

międzysesyjnej powinien przedstawić informację o realizacji wniosków komisji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Dodał, że radni od kilku sesji nie usłyszeli informacji na ten temat. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w ostatnich dniach miała miejsce kolizja koło sklepu pani Betscher. Przez cały 

dzień leżały części od samochodu. Został również wyrwany kabel oraz doszło do zniszczenia 

skrzynki od prądu. Dodał, że kabel nadal wisi, a skrzynka prądowa nie została naprawiona. 

Wnioskował o podjęcie działań w celu zabezpieczenia tego miejsca. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że odpowiedź pisemna na interpelacje trafia do niego oraz do rąk 

zainteresowanego radnego. Na najbliższej sesji treść odpowiedzi jest ogłaszana publiczne lub 

wszyscy radni otrzymują jej kopię.  

Powiedział, że bezpośrednio po każdej sesji interpelacje radnych są przekazywane w formie 

pisemnej do sekretariatu Burmistrza Łobżenicy. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił 

pana Eugeniusza Cerlaka o zweryfikowanie dlaczego nie została udzielona odpowiedź na 

pytanie radnego Piotra Łososia. 

 

Ad. 18 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że przetarg na obsługę odpadów na terenie Związku Gmin Krajny wygrał 

Miejski Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Złotowie. 

Powiedział, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. 

został podwykonawcą na terenie Gminy Łobżenica w zakresie wywozu odpadów 

niesegregowanych. Obowiązki dotyczące odpadów segregowanych przejmie MZUK  

Sp. z o.o. w Złotowie. Nastąpiła zmiana częstotliwości wywozu śmieci. Na terenach 

zabudowy jednorodzinnej oraz terenach wiejskich odbiór odpadów będzie odbywał się co 

 



 36 

dwa tygodnie. W związku z tym uległ zmianie harmonogram wywozów odpadów. Został on 

umieszczony na stronach internetowych MZUK Sp. z o.o. w Złotowie, ZGKiM w Łobżenicy 

Sp. z o.o., Gminy Łobżenica. Z uwagi na fakt, że brakuje jeszcze informacji o ilości deklaracji 

złożonych przez mieszkańców i sposobu segregowania, harmonogram wywozu odpadów ma 

charakter tymczasowy. 

Następnie pan Kazimierz Wasiak oznajmił, że worki do segregacji są do odbioru w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Istnieje również możliwość 

dowiezienia worków do mieszkańców przez Zakład. Pojemnik na odpady niesegregowane 

należy w dniu przejazdu śmieciarki wystawić przed teren posesji.  

Poinformował, że zostanie zachowany system gniazdowego odbioru odpadów 

segregowanych. Nastąpi zmniejszenie liczby gniazd. Będą one miały jednak większą 

pojemność. Obecnie trwa wymiana pojemników. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Zapytał, czy można zmienić sposób gromadzenia odpadów. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że w każdym dniu można zmienić deklarację o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Następnie powiedział, że Miejski Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Złotowie 

dysponuje stojakami do worków. Cena jednego wynosi 160 zł. Dodał, że deklaracje  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi są do pobrania w internecie 

lub w Biurze Obsługi Klienta. Można je składać w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica, 

który przekaże je do Związku Gmin Krajny.  

 

Sołtys Chlebna Ryszard Stryszyk 

Zapytał, w którym worku można gromadzić puszki po konserwach. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Odpowiedział, że w pojemniku na odpady niesegregowane. Dodał, że dokładna informacja na 

temat sposobu segregacji śmieci znajduje się w ulotce wydanej przez Związek Gmin Krajny 

w Złotowie. W przypadku wątpliwości do którego worka należy wrzucić odpady, poprosił  
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o gromadzenie ich w pojemniku na odpady niesegregowane. W przypadku zmian  

w sposobie segregacji mieszkańcy zostaną o tym powiadomieni. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Rada Sołectwa Piesno organizuje w dniu 6 lipca br. wyjazd rowerowy do 

Gminy Zakrzewo. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że mieszkańcy Łobżenicy poprosili ją o przedstawienie listu skierowanego do 

pana Burmistrza. Następnie odczytała treść wspomnianego pisma: 

„W związku z zakończeniem okresu grzewczego 2012/2013 my niżej podpisani mieszkańcy 

bloku 23b zwracamy się z prośbą o weryfikację ustaleń z przed około 14 lat dotyczących 

korzystania i rozliczania, pomieszczeń zwanych suszarniami. 

Blok zamieszkują rodziny które już od wielu lat nie korzystają z suszarni. Kilka lat temu 

sygnowaliśmy pisemnie jak i ustnie tą sytuację dyrektorowi ZGKiM, który jest zarządcą 

wyznaczonym przez pana burmistrza./ pismo z dnia 3.07.2009r/ Niestety ale do dnia 

dzisiejszego nic się w tej sprawie nie zmieniło, nadal są ludzie okradani corocznie przez 

innych za przyzwoleniem zarządcy posesji. Jak długo jeszcze będą mieszkańcy płacili za coś 

z czego od dawna nie korzystają ? Jak długo ma pan zamiar tolerować takie wykorzystywanie 

mieszkańców przez zarządcę ? 

To takie proste: zawiesić sześć podzielników w suszarniach oraz zrobić listę którzy, chcą  

z suszarni korzystać i wg tego rozliczać. Czy to wielka filozofia ale jak najbardziej 

sprawiedliwa. 

Czekamy na podjęcie uczciwej i słusznej decyzji jaką będzie rozliczanie zużytego ciepła 

przez faktycznych użytkowników.” 

Pani Bronisława Mazurek poprosiła Burmistrza Łobżenicy o ustosunkowanie się do 

powyższego pisma. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że pismo od mieszkańców zostanie przekazane do Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o., który zarządza blokiem przy  

ul. Złotowskiej 23B. 
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Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zapytała, kto odpowiada za zarządzanie energetyką. Poinformowała, że w Łobżenicy co jakiś 

czas mają miejsce wyłączenia prądu. Mieszkańcy skarżą się, że wszystko jest elektroniczne. 

Padają mikrofalówki, komputery. Zapytała, czy Burmistrz może wyegzekwować od firmy 

Enea, aby ograniczyła przerwy w dostawach prądu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że tą sprawę należy przekazać do firmy Enea. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zapytała, czy Burmistrz Łobżenicy podpisał umowę z Eneą na dostarczanie prądu do naszej 

Gminy? 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że każdy mieszkaniec podpisuje umowę z Eneą. Dodał, że może wystąpić do tej 

firmy w imieniu mieszkańców w sprawie wyłączania prądu. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że w dniu wczorajszym przejeżdżała koło ścieżki rowerowej w Trzeboniu. Za 

panem Grochowskim jest odcinek, gdzie przy murku oporowym cała ziemia spływa na 

ścieżkę rowerową.  

Następnie pani Bronisława Mazurek poinformowała, że Samorząd Mieszkańców w piśmie do 

pana Burmistrza zwrócił się z prośbą o malowanie pasów dla pieszych na terenie miasta.  

W niektórych miejscach zostało to wykonane. Na przejściu dla pieszych koło starego 

przedszkola farba jest już prawie starta. Mieszkańcy są z tego powodu niezadowoleni. 

Dopytywała jaki Wykonawca wykonywał to zadanie. Zdaniem pani Bronisławy Mazurek  

w czasie malowania pasów koło posesji pana Burmistrza należało zamknąć jedną stronę 

jezdni i ją pomalować. Niestety po świeżo malowanych pasach jeździły samochody. Zdaniem 

Przewodniczącej Zarządu Samorządu Mieszkańców powyższe rzutuje na estetykę miasta. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odpowiedział, że pasów we wspomnianych miejscach nie malowała Gmina. Każdy zarządca 

dba o swoje drogi. Prace na przejściu dla pieszych koło byłej biblioteki wykonywane były na 

zlecenie Powiatu Pilskiego. Burmistrz Łobżenicy dodał, że nie ma upoważnienia, aby 

sprawdzać, czy wykonawca posiada atest na farbę. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zapytała, kto posiada takie upoważnienie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że z tą sprawą można zwrócić się do radnych powiatowych. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zwróciła się z prośbą do pana Kazimierza Wasiaka o sprawdzenie informacji, która firma 

malowała pasy w Łobżenicy oraz czy farba użyta do tych prac posiadała atest. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że w czasie malowania pasów samochody przewracały pachołki, a pojazdy 

ciężarowe przejeżdżały po świeżej farbie. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że mieszkańcy są zbulwersowani wyglądem pomalowanych pasów dla pieszych. 

Zasugerowała, aby w czasie wykonywania tych prac nadzorowała je policja. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zaproponował, aby pasy dla pieszych malowane były w porze nocnej. Na drugi dzień po 

malowaniu wyglądają one jakby były odświeżane dwa miesiące wcześniej. 

Następnie poinformował, że w dniu 20 czerwca br. uczestniczył w spotkaniu Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Nadnoteckich poświęconego projektowi pod nazwą „Rowerem po Dolinie 

Noteci”. Oznajmił, że powstał pomysł, aby gminy powiatu pilskiego, złotowskiego, 
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wałeckiego oraz czarnkowsko-trzcianeckiego porozumiały się w kwestii przystąpienia do tego 

projektu. Jeżeli byłby to tzw. duży projekt to istnieje możliwość uzyskania dofinansowania 

unijnego w wysokości 80%. Na spotkaniu doszło do wstępnego porozumienia. Każda gmina 

ma zaproponować sieć ścieżek na swoim terenie, które łączyłyby się z trasami w sąsiedniej 

jednostce samorządu terytorialnego.  

Radny Piotr Łosoś dodał, że w 2013 r. doszłoby do podpisania porozumienia, w 2014 r. 

zakończone zostałyby sprawy dokumentacyjne, a w 2015 r. miałoby miejsce zabezpieczenie 

środków i realizacja zadania. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że Samorząd Mieszkańców wystąpił do Powiatu Pilskiego z prośbą  

o umieszczenie lustra na terenie Łobżenicy. Uzyskał odpowiedź odmowną.  

Dodała, że posiada atestowane lustro drogowe. Wyraził chęć przekazania go Gminie. 

Zapytała do kogo ma zwrócić się w tej sprawie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Stwierdził, że lustro drogowe należy przekazać do Powiatu Pilskiego. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Powiedział, że temat podawania ciepła do suszarni w bloku przy ul. Złotowskiej 23B jest na 

tyle złożony, że nie można go jednoznacznie rozwiązać. Stwierdził, że doszły do niego 

sygnały mieszkańców o potrzebie zainstalowania podzielników. Prezes Kazimierz Wasiak 

musiał odmówić. Sama instalacja podzielników niewiele daje. Codziennie musiałby być 

dokonywany ich odczyt. 

Następnie stwierdził, że nawet gdyby wszyscy lokatorzy zrezygnowali z korzystania suszarni 

to i tak w sezonie zimowym trzeba ją ogrzewać. Opłaty spadłyby na wszystkich. Suszarnia 

jest traktowana jako część wspólna jak np. klatka schodowa.  

Oznajmił, że na dzień dzisiejszy nie może składać żadnych deklaracji. W bloku przy  

ul. Złotowskiej 23B jest wspólnota. Ogół współwłaścicieli decyduje o jakichkolwiek ruchach 

finansowych dotyczących tej nieruchomości. 
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Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zapytała, ile osób należy do wspólnoty. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że dwa lokale zostały już sprzedane. Następne mieszkania są wyceniane. 

Dodał, że jeżeli zostałoby sprzedanych co najmniej czternaście lokali, to wspólnota mogłaby 

samodzielnie rządzić. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że suszarnia służy niewielkiej grupie osób. Jeżeli problem ten nie zostanie 

rozstrzygnięty, będzie on dalej się ciągnął. Powiedział, że prezes Kazimierz Wasiak odpowie 

pisemnie pani Bronisławie Mazurek. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że mieszkańcy bloku podejmowali temat korzystania z suszarni już w 2009 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że sprawa ta dotarła do radnych.  

 

Radny Rady Powiatu w Pile, Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. Kazimierz Wasiak 

Stwierdził, że wcześniejsze pisma dotyczyły założenia podzielników. Były sporządzane 

harmonogramy korzystania z suszarni. Wówczas nikt nie chciał rezygnować z tego 

pomieszczenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że mieszkańcy Gminy podjęli inicjatywę w sprawie zbierania podpisów 

przeciwko ustawie „śmieciowej”. Zebrano dość dużą ich liczbę. Prosiła o poparcie tej 

inicjatywy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że powyższa sprawa ta była już poruszana na sesji. Poinformował, że Rada 

Miejska wystąpiła do Narodowego Funduszu Zdrowia w Poznaniu w sprawie uruchomienia 

na terenie Łobżenicy gabinetu ginekologicznego. Otrzymana odpowiedź jest negatywna. 

Następnie odczytał treść pisma otrzymanego od Narodowego Funduszu Zdrowia, które 

stanowi załącznik numer 19 do protokołu.  

Oznajmił, że w sprawie gabinetu ginekologicznego miało miejsce kolejne odwołanie do 

Narodowego Funduszu Zdrowia w Warszawie. 

Kontynuując swoją wypowiedź Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  

w miesiącu kwietniu miała miejsce kontrola w Miejsko Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy, zlecona przez Wojewodę Wielkopolskiego. W wyniku kontroli 

zostały przekazane zalecenia odnośnie realizacji zadań. Dodał, że z dokumentami 

dotyczącymi kontroli można zapoznać się w Biurze Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Powiedział, że z uwagą wysłuchał wszystkich wypowiedzi. Odniósł się do interpelacji 

radnego Piotra Łososia dotyczącej ścieżki rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia. 

Poinformował, że znaki drogowe są już zamówione. Powiedział, że odbył spotkanie  

z przedstawicielami policji. Zostaną wstawione znaki zakazu wjazdu samochodów, 

motorowerów, koni. Znak drogowy stanowi podstawę do wystawienia mandatu przez policję.  

Oznajmił, że ścieżka rowerowa na odcinku w Trzeboniu została wykoszona przez sołtysa oraz 

mieszkańców. Od najbliższego poniedziałku zostaną podjęte dalsze prace w tym zakresie. 

Koszenie obejmie obszar w odległości 1 m po obydwu końcach ścieżki rowerowej. 

Kontynuując swoją wypowiedź pan Tadeusz Perliński stwierdził, że Burmistrz ma obowiązek 

pomagać podmiotom na swoim terenie. Zapewnił, że obecny włodarz Gminy postępuje  

z rozwagą w powyższej kwestii. W przypadku największego pracodawcy, pana Jopka, zostały 

umorzone tylko odsetki, a pozostała kwota należności została zapłacona. Łączna wielkość 

umorzeń w Gminie Łobżenica jest niską wartością w porównaniu z sąsiednimi jednostkami 

samorządu terytorialnego. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy odniósł się do słów radnego Piotra Łososia, który 

powiedział, że „strategie są martwymi dokumentami”. Pan Tadeusz Perliński zgodziłby się ze 

stwierdzeniem, że są one martwymi dokumentami w pewnym procencie. Dodał, że posiada 

wszystkie strategie i korzysta z nich na bieżąco. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że strategia aktywna to taka, która ma swój harmonogram. Poprosił o podanie 

przykładu takiego dokumentu. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Powiedział, że w strategii gospodarczej są wpisane zadania według gradacji ważności i są one 

realizowane. 

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 15:30 zakończył obrady XXXII sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 

 

 

 

 

 

 

 


